


Annotatie voor 

bestuurlijk overleg 

Nedersaksisch 

Gesprekken 

met BZK over convenant: 

Tijdens 

het 

bestuurlijk overleg 

van 16 februari 2017 werd besloten om de 

gesprekken 

met 

het ministerie van 
BZK 

over een convenant over het Nedersaksisch voor te zetten. 
Om 

goed 

beslagen 

ten 

ijs 

te 

komen, 
werd o.a. besloten tot een 

veegactie 

om een beeld te 

krijgen 

van 

de activiteiten e.d. van en in de verschillende 

provincies. 

Op 9 
januari 

2018 
sprak gedeputeerde 

Maij 

met 

Jl e 

van het Ministerie van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties. 
enadrukte 

nogmaals 

dat BZK veel 

belang 

hecht aan het 

afsluiten van een convenant met de Nedersaksische overheden 

op 

korte 

termijn. 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

   

    

(geanonimiseerd)

De samenwerkende Nedersakische overheden zien het convenant een mooie kans om de 

positie 

van het Nedersaksisch te versterken. 

Conclusies 

veegactie: 

De 

veegactie bevestigde 

het beeld dat er al heel veel activiteiten en initiatieven 

zijn 

rond het 

Nedersaksisch. Van 

lesprogramma's (allerlei doelgroepen), 

tot 

publicaties, websites, boeken, 

van festivals tot dictees. 

Ambtelijk 

werd 

geconcludeerd 

dat de verschillende 

provincies 

veel van elkaar kunnen leren 

en dat de 

good practices, bijvoorbeeld 

in Friesland en 

Overijssel 

‘Streektaal in de 
zorg’ 

en de 

Drentse 
inzet 

op 

streektaal in het 

basisonderwijs, gedeeld 

moeten worden. Verder wordt 

geconcludeerd 

dat 

qua 

‘zichtbaarheid’ 

nog 

wel wat 

stappen gezet 

kunnen worden. In 

Drenthe is er heel veel aandacht voor het 
Drents, 

maar het is de wens om in 

gezamenlijkheid 

zichtbaarder te maken van wat er allemaal al is. 

Lokale/regionale 

autonomie: 

Tijdens 

het 

bestuurlijk overleg 

werd de 

lokale/regionale 

autonomie benadrukt. 
Er 

zijn 

verschillen in ambitieniveau tussen de verschillende overheden. Dit vertaalt zich 

bijvoorbeeld 

in de 

budgetten 

die voor streektaal beschikbaar worden 

gesteld. 

Het is niet 

vanzelfsprekend 

dat voor een 

inhoudelijk meerjarenprogramma 

extra middelen beschikbaar 

zijn/komen. 

Rol 

streektaalorganisaties: 

De 

streektaalorganisaties 

in de verschillende 

provincies 

verschillen van elkaar. De 

streektaalorganisaties zijn nodig 

voor de 

organisatie 

en 

uitvoering 

van de activiteiten en 

projecten op 

het thema streektaal. 

De 

provincie 

Friesland en de 

gemeenten 

Oost- en 

Weststellingwerf 

hechten er aan dat de 

streektaalorganisaties 

het convenant niet mede ondertekenen. 

Zij 

zitten 

op 

dit moment in 

een 

transitietraject 

met één van hun 
streektaalinstituten, 

de 

Stellingwarver 

Schrieverronte en 

zijn 

van 

mening 

dat het convenant bovenal de 

afspraken 

tussen de Nedersaksiche 

overheden 

onderling 

en met het 

Rijk 

moet 

vastleggen. 

Ambtelijke 

conclusies en voorstellen: 

Ambtelijk 

wordt 

voorgesteld 

om in het convenant en de 

meerjarenafspraken 

te focussen 

op 

het investeren in de 

onderlinge contacten, 
tussen de overheden en tussen de verschillende 

streektaalinstituten. De 

partners 

kunnen veel van elkaar 
leren, 

activiteiten met en 

op 

elkaar 

afstemmen en in 

gezamenlijkheid 

beter 

optrekken richting Rijk 

en 

Europa. 
Het 

‘meerjarenprogramma’ 

moet meer 

procesmatig 

dan 

inhoudelijk 

worden 

ingestoken. 

Eerst de 

proces- 

en 

werkafspraken goed vastleggen. 
De 

inhoud 

volgt. 

Dit houdt in dat er een 



frequentie moet worden afgesproken waarop de bestuurders elkaar ontmoeten en 

bijvoorbeeld een jaarlijks symposium over specifieke thema’s. 

Een gezamenlijk inhoudelijk programma 
, 
waarvoor extra middelen beschikbaar moeten 

worden gesteld , is op dit moment een brug te 
ver. De partners zouden kunnen afspreken om 

te onderzoeken of binnen de subsidieafspraken met de streektaalinstituten rekening 

gehouden kan worden met de wens om meer grensoverschrijdend samen te werken en 

projecten uit te 
voeren. 

Belangrijk is dat 
, 
alhoewel de afspraken in het convenant in eerste instantie procesafspraken 

zijn tussen de Nedersaksische overheden 
, 
het gezamenlijke doel is om de energie die er op 

dit onderwerp is bij de inwoners 
van 

de verschillende provincies 
en 

gemeenten te faciliteren 

en te ondersteunen. 

Voorstellen aan bestuurders: 

- De partners onderschrijven in grote lijnen het hoofddoel en de uitgangspunten van 

het convenant zoals dat in concept voorligt; 

Vooralsnog zullen de afspraken tussen de Nedersaksische overheden vooral proces- 

en werkafspraken zijn over samenwerking 
, 
zichtbaarheid van wat er reeds is en 

onderlinge afstemming. De passages over het inhoudelijke meerjarenprogramma in 

het convenant moeten worden aangepast; 

De partners besluiten dat het convenant in eerste instantie een afspraak wordt tussen 

de Nedersaksische overheden onderling en met het Rijk. De streektaalorganisaties 

ondertekenen het convenant niet; 

Met deze uitgangspunten het gesprek met BZK snel weer hervatten over het 

convenant; 

De ambitie uitspreken om kort na de zomer van 2018 het convenant te ondertekenen. 

Aan de ondertekening van het convenant een inhoudelijk programma/symposium 

koppelen. En deze wens meenemen in de gesprekken met BZK. 

- 

- 

- 

- 

- 



  

  

Verslag overleg 
samenwerkende Nedersaksische 

overheden 

  

  

  

Aan: RN rovincie Drenthe), 
(provincie Drenthe), 

RS 
(provincie 

Groningen), 
(provincie Gelderland), 

R3 
(provincie Fryslan), (gemeente Weststellingwerf 

(Ooststellingwerf), 
(provincie Overijssel) 

en 

provincie Overijssel, voorzitter) 

Wanneer 

Dinsdag 
9 

januari 
2018 

vanaf 
10.00 uur 

tot 
uiterlijk 

12.00 uur 

Waar: 
Provinciehuis Zwolle 

Welkom 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Er 
volgt 

een 

welkomsrondje 
na 

welkom 
door 

Medelingen 

- 

Rl 

is 
met 

kennisgeving afwezig 

- 

Verder 

geen mededelingen. 

(geanonimiseerd)

Vaststelling agenda 

Agenda 

is akkoord. 

Voorbereiding Bestuurlijk Overleg 

Datum 

Er wordt 

opnieuw 

een 

poging 

ondernomen om te komen tot een datum voor een 

Bestuurlijk 

Overleg. 

In de 

mailwisseling 

met de secretariaten 
worden, 

net als de 

vorige keer, 
de 

ambtenaren in cc 

meegenomen. 

Bespreking 

annotatie 

Gesprekken 

met BZK over convenant 

Gedeputeerde Maij 

en 

van het ministerie van 
BZK 

hebben elkaar 

op 
9 
januari 

telefonisch 

gesproken. 

benadrukte 

nogmaals 

het BZK veel 

belang 

hecht aan het 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

afsluiten van een convenant met de Nedersaksische overheden 

op 

korte 

termijn. 

Voor BZK 

gaat 

het om het concretiseren van 

afspraken. 

Een convenant is een soort 

alternatief voor 

erkenning 

onder deel Ill van het 
Europees 

Handvest voor 

regionale 

talen of 

talen van minderheden. 

Wij zijn 

een soort 

testcase/pilot. 

‘Brussel’ hecht ook 

belang 

aan een 

sterkere 

positie 

van streektalen. Het 

symposium 

van 7 november 2017 was een 

goed, 

inhoudelijk symposium, 

maar heeft 

geen aanscherping 

van een visie 

op 

streektaalbeleid 

opgeleverd. 

Conclusies 

veegactie 

De 

veegactie 

heeft 

geresulteerd 

in een 

lijst 

met wensen. stuurt deze 

lijst 

aan 

Mi, 

zodat 

Ml 

deze kan 

toevoegen 

aan dit 

verslag. 
De 

overheden maken 

afspraken 

met 

streektaalorganisaties 

en andere 

organisaties, 

die niet 

per 

se door de overheden 

gesubsidieerd 

worden. Er is behoefte aan meer 

afstemming. 

Geconcludeerd wordt dat er 

niet echt witte vlekken 

zijn. 
In 

alle 

provincies 

en 

gemeenten 

vinden mooie 

projecten plaats 

door de 

instelling. 

Ook schort het niet aan zichtbaarheid. De discussie over zichtbaarheid 

ging 

over de communicatie tussen streektaalinstituten. Ze hebben te 

weinig afstemming 

over 

de 

programma’s onderling. 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)



Lokale/regionale 

autonomie 

Tekst is akkoord. 

Rol 

streektaalorganisaties 

Er heerst een verschil in 

opvatting 

over de 

afstemming 

tussen de 

streektaalorganisaties. 

Volgens 

is er 

sprake 

van een 

goede afstemming, terwijl 

de ambtenaren een 

ander beeld hebben. 

(geanonimiseerd)

Mbt de 

ondertekening 

van het convenant. Of 
SONT 

ook het convenant 

gaat 

ondertekenen is 

aan de bestuurders om over te beslissen. De Friese 

partners zijn uitgesproken tegen 

het 

medeondertekenen van het convenant door de 

streektaalorganisaties. 

Het zou een 

optie 

kunnen 

zijn 

om naast een 

convenant, 
ondertekend door de overheden een 

apart document, 

een soort 

intentieverklaring 

te laten ondertekenen door SONT en 

bijv. 

het 

onderwijs 

en lokale 

omroepen. 

Andere 

optie 

is een 

bestuurlijk 

convenant en daaruit voortvloeiend een 

uitvoeringsconvenant/programma. 

Ambtelijke 

conclusies en voorstellen 

Dit 

stukje 

mist het 

gezamenlijke 

doel: betere 

positie geven 

aan Nedersaksisch. 

Dit moet wel van 

onderop komen, wij 

concentreren ons 

op onderlinge afstemming 

tussen 

overheden. 
Daarnaast 

is commitment aan het Nedersaksisch 

nodig. 

Nedersaksisch is 

grensoverschrijdend, 

dus is het 

belangrijk 

de contacten 

goed 

te 

onderhouden. Fes 

Voorstellen aan bestuurders 

Ml kijkt nog 

een 

goed 

naar de voorstellen aan de bestuurder n.a.v. wat nu 

besproken 

is. 

Een convenant is eerste 

stap, inhoudelijk meerjarenprogramma 

een tweede. 

(geanonimiseerd)

stuurt de 

aangepaste 

annotatie rond voor commentaar. 

Hoe nu verder 

Gesprek 

met 
BZK. 

Zie ook 

bij “Gesprekken 

met 
BZK 

over 
convenant”. 

koppelt 

hierover 

terug 

als er iets uit 

gekomen 

is. 

(geanonimiseerd)

Afstemming 

SONT: MNN 

spreekt 

MNM egelmatio. Mr 

(geanonimiseerd)(geanonimiseerd) (geanonimiseerd)

dringt 

aan 

op 

snelheid. De 

afstemming op 

zich is wel 

positief. 

Symposium 

De Kracht van taal in de 

Euregio (15 

februari 

2018) 

in Renkum 

(Gelderland). 

De 
uitnodiging 

voor dit 

symposium volgt nog. 
Hester 

Maij 

is een van de 

sprekers. 

Voorstel: 
Onze 

contactpersoon 

in Brussel 

raadplegen 

over 

subsidiemogelijkheden (Interreg). 

Gaat om 

samenwerkingsprojecten. Vraag 
is wat 

wij 

willen met het 

symposium? 

houdt 

het in de 

gaten 

en stuurt de 

uitnodiging door, 
zodra 

fj 
die heeft 

ontvangen. 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Stichting 

REUR Nedersaksisch 

Songfestival. 

Vraag: 
hebben de overheden 

subsidiemogelijkheden 

voor dit festival? De 

stichting 

wil 

namelijk 

het festival 

bij 

alle betrokken overheden laten 

plaatsvinden. 

Drenthe 

spreekt 

de 

stichting 

van REUR 

regelmatig, 

er is ook 

bestuurlijk overleg 

aangevraagd. 

Het 
zou mooi 

zijn 

als het festival er kan komen met 

gemeentelijke, provinciale 

en 

rijksmiddelen (BZK) 

en vanuit 
Europa. 

Afspraak: 

we houden elkaar 

op 

de 

hoogte 

van het festival. 

(geanonimiseerd)



Wwttk 

- Het Bureau Groninger Taal en Cultuur is per 1 januari van start gegaan 

(voortgekomen uit RUG en Huis van de Groninger Cultuur). 

Verslag van het ambtelijk overleg op 9 oktober: 

Blz. 2: opmerking bij SONT over wat de verschillende taalinstituten los van 

elkaar oppakken 
, 
wordt geschrapt. 

Blz. 2: Regio 8 is Achterhoek. Lokale omroepen nemen een rol. Geen WGR 

regio. Erfgoedcentrum voert streektaaltaak uit. Rol van de mediawet? 

Gelderland gaat subsidie verlenen aan lokale omroepen om streektaal op een 

hoger niveau te brengen. Overijssel bemoeit zich niet met de inhoud van de 

programmering. 

Wel bijv. subsidie voor programmamaker voor het maken van een bepaalde 

productie. West en Ooststellingwerf subsidiëren ook niet op programmering. 

Blz 3 Website Wiesneus: Speulenderwies Drents. Bestemd voor kinderen tot 

12 jaar 
, 
voor ouders en lesgevers. Overijssel gaat ook bijdragen aan 

Wiesneus. 

Werving bijzonder hoogleraar Nedersaksisch (RUG) loopt 
nog 

niet. 

Het initiatief Minority Safepack: het college in Overijssel ondertekent niet 
, 

maar Hester Maij kan als gedeputeerde dit zelf wel doen als zij wil. 

Over SONT: SONT organiseert geen activiteiten 
, 
maar is er voor bestuurlijke zaken 

als afspraken 
, 
afstemmen en als ontmoetingsplek. 

- 

o 

o 

o 

o 

o 

- 

Tot slot: 

Overijssel plant een BO. 



Toelichting grondslagen
In dit document kunt u secties vinden die onleesbaar zijn gemaakt. Deze informatie is 
achterwege gelaten op basis van de Wet open overheid (Woo). De letter die hierbij is vermeld
correspondeert met de bijbehorende grondslag in onderstaand overzicht.

 J  Art. 5.1 lid 2 sub e
Het belang van de openbaarmaking van deze informatie weegt niet op tegen het belang van 
de eerbiediging van de persoonlijke levenssfeer van betrokkenen

 T  
Valt buiten de reikwijdte van het verzoek


